
9.marta 2024.gada Iedzīvotāju sapulces protokols. 

Svitenē 

 

Neskaitot konsultatīvās padomes locekļus, uz sapulci ieradās 12 personas. Kopā 

17 personas.  

Apspriestās tēmas, ieteikumi, problēmas:  

1. Kultūrvēsturisko pieminekļu saglabāšana. Tiek veikti pētījumi, projektēšanas 

darbi baznīcas torņa un baznīcas pamatu saglabāšanai. Iedzīvotājs interesējas 

par to, kāda būtu pārējo iedzīvotāju interese baznīcas atjaunošanā, restaurācijā. 

Lielākums saskata tikai pozitīvos aspektus un ieguvumus. Piemēram kā tūrisma 

objektu, tūristu piesaisti, koncertu rīkošanu. Iespējams svētdienas skolas izveidi 

tālā nākotnē bērniem.  

Tomēr ne visi bija pozitīvi noskaņoti baznīcas atjaunošanai un uzskata, ka 

baznīcai un draudzei pašiem viss jādara. Tika izteikta neapmierinātība par  

atjaunošanu un naudas līdzekļu ieguldīšanu šāda veida projektā.  

2. Aktuāla tēma – stāvlaukuma izveide pie kapiem un baznīcas. Nav īsti, kur nolikt 

mašīnu, izrakti grāvji. Kā ideja tika iedota salikt notekcaurules un grāvjus ar 

granti aizbērt, tā izveidojot papildus teritoriju automašīnu novietošanai.  

3. Zemnieks izsaka priekšlikumu nojaukt pašreizējo barjeru, kura kādreiz esot 

aplami  uzstādīta, no tautas nama līdz pieturai, tā atņemot ceļa braucamo daļu 4 

metru platumā. Tā traucējot un  apgrūtinot pārvietoties, stāvēt transporta 

līdzekļiem, ieskaitot lauksaimniecības tehniku, kombainus un piekabes un 

ziemā apgrūtina ceļa atbrīvošanu no sniega. 

Zemnieks apgalvo, ka savulaik, par šo jautājumu, klātienē ( pie barjerām) tika 

veiktas pārrunas ar toreizējo Rundāles novada priekšsēdētāju  Aivaru Okmani, 

pēcāk savākti , vairāk , kā 700 parakstu.  

Šis jautājums izraisīja asas diskusijas starp iedzīvotājiem, jo barjeras tiek 

uzskatīts ka drošības aspekts, kas norobežo ceļa braucamo daļu no pastaigas 

daļas. Īpaši sezonas laikā. Nav gatavi atbalstīt barjeru noņemšanu. Pēc 

diskusijām saprotams, ka traucējošs ir viens posms, sašaurinājums ceļa daļā, kas 

robežojas ar veikala stūri. Kā variants ir primāri pašiem iedzīvotājiem laboties 

un praktizēt auto nenovietot šajā posmā un nolikt tālāk, veikala galā, vai otra 

veikala stāvlaukumā, tā neveidojot ceļu vēl šaurāka.  

4. Izteikta vēlme barjeras un gājēju ceļu pagarināt pat līdz Ezera ielai, jo tur nav 

iespēja droši pārvietoties iedzīvotājiem. 

5. Risinot auto novietošanu šaurajā posmā pie veikala, ierosinājums precizēt un 

rosināt zīmes Nr.943.uzstādīšanu. 943. ceļa apzīmējums - nepārtraukta dzeltena 

līnija uz brauktuves malas vai apmales - apzīmē ceļa posmus, kur 

transportlīdzekļiem apstāties un stāvēt aizliegts. 

6. Saņemts ierosinājums posmā no mājām Kamenes līdz Svariem uzlikt zīmi ar 

ātruma ierobežojumu 30 km stundā. 

7. Autobusu pieturas un gājēju pārejas pārvietošana – pieturas atrodas bīstamā ceļa 

posmā, uz līkuma, slikta pārredzamība. 



8. Pie veikala Aibe, līkumā izbraucot no dzīvojamās zonas, būtu jāuzstāda 

sfēriskais ceļa satiksmes spogulis.  

9. Dzīvojamo māju atkritumu konteineru atrašanās vietas sakārtošana. Būtu 

nepieciešams izveidot atkritumu konteineru nojumi, lai atkritumu konteinerus 

varētu iestumt zem nojumes, kas ir vaļā tikai ar vienu sānu, lai izvedēji varētu 

izvilkt viņus. Nepieciešams sakārtot ceļu līdz atkritumu konteineru vietai, kā arī 

atjaunot apgaismojumu pie pašiem konteineriem. Kaut vai uz kustību sensoru. 

Esošās laternas uz ielas, nenodrošina nepieciešamo apgaismojumu. Saņemts 

ieteikums uzstādīt kameru, lai uzraudzītu kārtību šajā vietā.  Aktuāls jautājums, 

kur likt bioloģiskos atkritumus?  

10. Aktuāla problēma iedzīvotājiem ir, ka nav zināms, kur meklēt meistarus, ja tie 

nepieciešami. Piemēram, ja nepieciešams santehniķis, nav zināms, vai tāds ir 

pieejams un kur izsaukt. Varbūt nepieciešams kāds informatīvs materiāls par 

šo?! 

11. Mežs blakus veikalam. Saņemti vairāki ierosinājumi labiekārtot šo teritoriju 

izzāģējot kokus, krūmus, izvācot atkritumus. Šajā mežā izveidot papildus 

pastaigu parku, rotaļu laukumu bērniem. Svitenē nav publiska rotaļu laukumu 

kā piemēram, Pilsrundālē. Šī būtu piemērota vieta, lai to sakoptu, kas radītu 

skaistāku vidi apkārt, kā arī papildus vieta pastaigām un bērniem. 

12. Jāsakārto vieta, kur sabērti būvgruži, ejot uz dārziņiem. Katru gadu vieta ir 

aizaugusi, vasarā arī latvāņi parādās. Ideja par kalna izveidi? Kā īstenot?  

13. Nepieciešamas labierīcības pie stadiona, lai nav bērniem jāložņā pa krūmiem 

kārtot savas vajadzības. Publiskas WC iekārtošana ar norādi arī tūristiem.  

14. Pie stadiona jāizveido kāds nožogojums ceļa malai, ar kādu tīklu, lai spēlējot 

bumbu, tā nenokļūtu pāri ceļam esošajos mazdārziņos. Šī iemesla dēļ ir bieži 

konflikti mazdārziņu īpašniekiem ar bērniem stadionā. 

15. Gar bērnudārza žogu, jāsakārto teritorija. Krūmu izzāģēšana un zāles apļaušana. 

Jāizpēta piederības, kam kas pieder un kādas darbības jāveic.  

16. Kanalizācijas akas centrā, zaļājās zonās. Pārsvarā visas akas nav droši nosegtas. 

Jāpārbauda vāki, jāaiztaisa.  

17. Izveidot dzīvojamo zonu Ezera ielā, nepieciešamības gadījumā guļošos 

policistu.  

18. Iedzīvotāji lūdz vismaz 1x gadā apsekot visus ceļus un novērtēt to stāvokli.  

19. Iedzīvotāji informēti par suņu un kaķu labturības noteikumiem. Ierosinājums 

veidot informatīvu materiālu vai izprintēt saistošos noteikumus, izvietot 

iedzīvotāju pastkastītēs.  

20. Veikala Vesko, Bauskas tirgotāja aicināšana sakopt savu teritoriju aiz veikala. 

Tā ir publiskā vieta, tomēr privātīpašums. Jārūpējas par apkārtējo vidi un 

izskatu. Šo iedzīvotāji paši var rakstīt iesniegumu un lūgt, ja nepalīdz, vēršamies 

pie pašvaldības, lai viņi sūta brīdinājumu.  

21. Šķūnīši pie mājām Kamenes - interesē, kas notiks ar tiem pēc mājas  

atjaunošanas?! 

Kopumā sapulce bija ļoti vērtīga, saņemti dažādi viedokļi, kas raisīja diskusijas. 

Iedzīvotāji tika aicināti vērsties arī privāti pie konsultatīvās padomes locekļiem, ja 

rodas kādas idejas. Aicināti izmantot iespēju un doties arī uz pieņemšanām pie 

A.Sietiņa.  


